
Izvor: RTV/Tanjug, 31. mart 2011. 

 

VIVALDI MENADŽERSKI FORUM U MOKROJ GORI 

 

BEOGRAD - Vivaldi menadžerski forum "Poslovni zaokret 2011", posvećen 

poslovno - finansijskoj  konsolidaciji srpske privrede, održaće se u petak i subotu 

u Mokroj Gori, najavio je  Ekonomski institut - Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

Učešće na Vivaldi menadžerskom forumu potvrdilo je oko 80 predstavnika domaćih i stranih 

kompanija, banaka, organizacija i institucija iz privatnog i javnog sektora. 

 

Poruku učesnicima skupa, kako je najavljeno, uputiće premijer Mirko Cvetković, a forum će 

otvoriti privrednik Miodrag Babić, vlasnik kompanije BNM International, dok će specijalni 

gost Foruma biti šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor.  

 

Na skupu će govoriti i ministar ekonomije i regionalnog razvoja Nebojša Ćirić, generalni 

direktor "Srbijagasa" Dušan Bajatović, predsednik Udruženja "Poslodavac" i vlasnik MK 

Grupe Miodrag Kostić i predsednik "Metalca" Dragoljub Vukadinović. 

 

Najavljeno je da će među učesnicima biti i predsednik Upravnog odbora Sosijete ženeral 

banke Goran Pitić, predsednik Izvršnog odbora Agrobanke Dušan Antonić, viši naučni 

saradnik u Ekonomskom institutu Ivan Nikolić, rukovodilac projekata u Ekonomskom 

institutu Nataša Savić. 

 

Domaćini skupa su partner u Eki investmentu i predsednik Upravnog odbora Ekonomskog 

instituta Aleksandar Vlahović i osnivač Mokrogorske škole menadžmenta i direktor 

Ekonomskog Instituta Srđan Janićijević. 

 

Dvodnevni forum će se baviti stanjem, problemima, potrebama i rešenjima za realni sektor 

u Srbiji 2011.  

 

Rasprava će se voditi o aktuelnim pitanjima kao što su izvori i stvarne razmere nelikvidnosti 

i nesolventnosti, mogućnosti i dometi još jednog pokušaja finansijskog restrukturisanja uz 

pomoć države, razlozi nefunkcionisanja stečajnog zakonodavstva, uloga banaka u poslovno 

- finansijskoj konsolidaciji preduzeća, nove granice državnog intervencionizma, subvencije, 



Fond za razvoj ili razvojna banka i izazovi koji stoje pred menadžerima u procesu 

ozdravljenja srpske privrede. 

 

Forum organizuje Ekonomski institut - Mokrogorska škola menadžmenta, u saradnji sa 

konsalting kompanijom EKI Investment i Udruženjem poslodavaca Srbije "Poslodavac". 

 

Izvor: RTV, 1. april 2011. 

 

BABIĆ: POSLEDNJI ĈAS ZA POSLOVNI ZAOKRET U SRBIJI 

 

 

 

 

 

 

MOKRA GORA - Poslovno finansijska konsolidacija srpskih preduzeća biće jedan od 

važnih ciljeva u procesu strateškog oživljavanja privrede u postkriznom periodu, 

najavio je danas premijer Srbije Mirko Cvetković. 

 

U poruci koju je uputio učesnicima Vivaldi menadžerskog foruma "Poslovni zaokret 2011.", 

Cvetković je obećao privrednicima i bankarima da će sa pažnjom razmotriti sve sugestije 

koje sa tog skupa stignu na adresu Vlade Srbije. 

 

Otvarajući dvodnevni forum, koji se tradicionalno održava u Mokroj Gori, vlasnik kompanije 

BNM Internacional Miodrag Babić izjavio je da je poslednji čas da se dođe do poslovnog 

zaokreta i da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se obezbedio održivi 

razvoj Srbije. 

 

On je rekao da su u prošloj godini rast industrijske proizvodnje od tri odsto, prerađivačke 

industrije od 3,9 odsto izvoza od četiri odsto i investicija od pet odsto ostali u senci rasta 

inflacije, pada zaposlenosti i povećanja budžetske potrošnje. 

 

U poređenju sa stanjem u privredi iz 1990. godine, Babić je objasnio da je industrijska 

proizvodnja 2009. godine činila 45 odsto onoga što je bila 19 godina ranije, dok su 

investicije činile 33 odsto. 



On je rekao da se od 2000. do 2010. broj zaposlenih smanjio za 350.000 a prerađivačka 

industrija, koja je najmanje doprinela u privrednoj tranziciji, nakon krize je u stalnom padu. 

Trend efikasnosti investicija opada u okolnim zemljama, dok Srbija pokazuje veću efikasnost 

u odnosu na okruženje. 

 

On je istakao da su 2006. godine strane direktne investicije u ukupnim investicijama iznosile 

70 odsto, u 2007. 36 procenata, a u 2008. smanjene su na 25 odsto i dodao da domaća 

privreda u velikoj meri zavisi od stranih direktnih investicija. 

 

Inflacija nastavlja da raste, nema vremena za zaokret 

 

Inflacija će i u aprilu nastaviti da raste, očekuje se da će biti 14 odsto na međugodišnjem 

nivou, tako da je nemoguće da Narodna banka Srbije ostvari svoj cilj projektovane inflacije 

na nivou od šest odsto za celu godinu, izjavio je danas saradnik Ekonomskog instituta Ivan 

Nikolić. 

 

Ostvarenje cilja bi značilo da cene uopšte ne rastu u narednih osam meseci, rekao je on na 

prezentaciji "Značaj poslovno finansijske konsolidacije privrede za održivi razvoj Srbije. 

Nikolić je izjavio da nema naznaka bitnijeg ekonomskog oporavka jer Srbija i dalje stagnira, 

dok se druge zemlje u regionu kreću uzlaznom linijom. 

 

Ocenjujući da ova vlada nema vremena za ekonomski zaokret, jer do sada nije uspela da 

sprovede strukturne reforme, on je dodao da je bolje da se što pre dobije nova vlada koja 

će imati snage za strukturne reforme. 

 

Kostić predlaže rešenja za nelikvidnost 

 

Problem nelikvidnosti preduzeća će biti rešen kada neiskorišćeni resursi budu u vlasništvu 

onih koji znaju njima da upravljaju, izjavio je danas predsednik Udruženja Poslodavac i 

predsednik MK Grupe Miodrag Kostić. 

 

Država bi trebalo da svoje resurse pomogne političkom propagandom, da se iz ruku 

neuspešnih da uspešnima jer je država u krajnjoj liniji suvlasnik svakog našeg preduzeća, 

naveo je Kostić na menadžerskom forumu. 



"Kada u glavama političara to sazre kao ideja, nećemo imati razrušena preduzeća, prazne 

hale i neće nam sindikat odlučivati po kojoj ceni će se prodavati preduzeća, važno je da 

sindikat prima plate", rekao je on. 

 

Kostić je istakao da "privreda nije adekvatno podeljena između onih koji znaju i koji ne 

znaju da je vode". 

 

Ističući da bi država trebalo da ima jače instrumente, on je istakao da bi politika Narodne 

banke Srbije, koliko god bila nezavisna, trebalo da bude usaglašena sa politikom vlade i 

ministarstva finansija. 

 

"Centralna banka sprovodi politiku žandarma i Međunarodnog monetarnog fonda, a 

ministarstvo vodi drugu politiku. Ja mislim da je to jedna politika", ukazao je Kostić. 

 

Prema njegovim rečima, NBS i ministarstva bi trebalo da koordiniraju vođenje politike, a sve 

u cilju podizanja likvidnosti, lakšeg zapošljavanja i dugoročnog finansiranja. 

 

On je dodao da bi trebalo da imamo ekspanzivnu investicionu politiku u narednom periodu. 

"Srbija ima rak ranu u kojoj ima 250 miliona evra mesečno više uvoza nego izvoza", kazao 

je on i dodao da bi se to rešilo ako se izvoz poveća. 

 

"Mi to rešavamo doznakama kojih više nema dovoljno, zaduživanjem i prodajom srebrnine. 

Tome mora doći kraj jer to nije održivi model". 

 

Da bi postojala konkurentna privreda moraju postojati dugoročni izvori kapitala, izjavio je 

Kostić i dodao da bi država trebalo da obezbedi dugoročne izvore ili sredstva finansiranja. 

 

Vukadinović: Nelikvidnost preti da uzme danak privredi 

 

Nelikvidnost preti da uzme danak privredi Srbije, a njeni ključni generatori su državna i 

javna preduzeća, trgovinski lanci i trgovina, izjavio je predsednik kompanije "Metalac" 

Dragoljub Vukadinović. 

 

On je ukazao da upravo zbog nelikvidnosti postoji opasnost da još 200.000 ljudi izgubi 

posao, pa je neophodno uhvatiti se u koštac sa tim problemom. 



Vukadinović je predložio vladi da napravi ekspertski tim koji će predložiti celishodno i 

dugoročno rešenje za nelikvidnost. 

 

Prema njegovim rečima taj problem bi mogao da bude rešen i ukoliko bi bilo usvojeno 

zakonsko rešenje koje predviđa da se za preduzeća koja imaju šansu da ostanu na tržištu 

našao način za finansijsko prestrukturiranje od pet godina, a država bi takođe trebalo da 

bude spremna da svoje poreske obaveze reprogramira na isti vremenski period. 

 

Osvrćući se na problem sive ekonomije Vukadinović je naveo da treba biti dobronameran 

prema onima koji rade u sivoj zoni i uvesti ih u legalne tokove, dodajući da se, takođe, 

mora raditi na zakonskoj regulativi, suzbijanju korupcije i poboljšanju efikasnosti sudstva. 

 

Vivaldi forum uvodnim rečima otvorili su i predsednik Upravnog odbora ekonomskog 

instituta Aleksandar Vlahović i direktor Ekonomskog instituta i osnivač mokrogorske škole 

menadžmenta Srđan Janićijević. 

 

Vivaldi menadžerski forum "Poslovni zaokret 2011", posvećen poslovno - finansijskoj 

konsolidaciji srpske privrede, organizuje Ekonomski institut - Mokrogorska škola 

menadžmenta, u saradnji sa konsalting kompanijom EKI Investment i Udruženjem 

poslodavaca Srbije "Poslodavac". 

 

Izvor: RTV, 2. april 2011. 

 

PARIVODIĆ: FINANSIJSKE KOMPENZACIJE ZA RESTITUCIJU NEREALNE 

 

 

 

 

 

 

MOKRA GORA - Celokupne finansijske kompenzacije prilikom povraćaja imovine 

koja je podržavljena nisu realne, zato što bi one morale da budu beznaĉajno male 

da bi država mogla svima da vrati imovinu, za šta ona nema pare, izjavio je 

predsednik EKI investmenta Milan Parivodić. 

 



Parivodić, koji je i bivši ministar za privredu i privatizaciju u Vladi Srbije sredinom 2000, 

rekao je da je ideja da se osam do 10 odsto imovine vraća starim vlasnicima kroz obveznice 

koje dospevaju na rokove od 10 ili 12 godina, "nije rešenje pitanja i nije restitucija, jer tu 

nema ni socijalnog efekta umirenja, niti ima ekonomski efekat". 

 

Biće to opet besplatna raspodela nečega što smo već videli, a što se pokazalo kao 

bezvredno za one koji dobijaju i opterećujuće za državu koja za veliki broj sticalaca prava 

na akcije otvara račune, rešava molbe ili žalbe i slično, ocenio je Parivodić. 

 

Parivodić se zalaže za donošenje Zakona o restituciji i Zakona o javnoj svojini, čiji bi cilj bio 

da vlasnički decentralizuje Srbiju, da i autonomne pokrajine i lokalne uprave postanu 

vlasnici odgovarajućeg dela državne imovine, a ne da sve bude u vlasništvu Republike 

Srbije. 

 

Parivodić smatra da jedini način da se reši pitanje restitucije jeste uz pomoć naturalne 

restitucije, odnosno da se sve što je u vlasništvu države, a potiče od oduzimanja, vrati, pa 

zatim da država da neku alternativnu imovinu, pogotovo ukoliko se radi o poljoprivrednom 

ili šumskom zemljištu. 

 

Ukoliko nijedno od tih rešenja nije moguće i ne bude tzv. realne supstitucije, tek onda treba 

da se ide na finansijsku kompenzaciju i to je jedini metod koji država može da izdrži, 

ukazao je Parivodić. 

 

Ocena ustavnosti Zakona o vraćanju imovine crkvama i verskim zajednicama iz 2006. koja 

je data na razmatranje Ustavnom sudu, odložena je za april - maj ove godine, ranije su 

preneli mediji. 

 

Ovaj zakon propisuje tzv. naturalnu restituciju, prema kojoj se oduzeta imovina može vratiti 

u tom obliku ili da se kompenzuje drugom vrstom imovine ukoliko je nemoguć naturalni 

oblik. 

 

Novi Zakon o restituciji mora biti usaglašen sa odlukom Ustavnog suda, a očekuje se da 

bude donet polovinom ove godine. 

 

 



 

 

Izvor: RTV, 2. april 2011. 

 

BREFORT: RAZVOJNE BANKE NISU DOBRE ZA EKONOMSKE PROBLEME 

 

 

 

 

 

 

NOVI SAD/MOKRA GORA - Direktor kancelarije Svetske banke u Srbiji Lup Brefort 

izjavio je da iskustva iz razliĉitih zemalja sa institucijama razvojnih banaka 

ukazuju da to nije dobar modalitet za rešavanje ekonomskih problema. 

 

Brefort je za "Mađar so" (Magyar Szo) rekao da razvojne banke u pretežnom broju slučajeva 

nisu odgovorile ni minimalnim očekivanjima. 

 

Kako je Brefort naveo, kao posebno veliki problem ističu se političke zavisnosti, zbog čega 

su ove institucije često postajale teren za mere političkog karaktera.  

 

"Širom sveta iskusili smo mnoge slučajeve kada su ove finansijske institucije postale 

sredstvo političkog pokroviteljstva i korupcije i kada su postali rasipnici javnih finansija", 

kazao je Brefort.  

 

Prema njegovim rečima, retke su one razvojne banke koje su uz odgovarajuće principe 

funkcionisanja, utvrđene ciljeve i pravila zaista mogle da podstiču finansijsko tržište.  

 

Premijer Srbije Mirko Cvetković nedavno je najavio da se osnivanje Razvojne banke Srbije 

može očekivati na jesen, dok u Vojvodini već postoji Razvojna banka Vojvodine koju je 

formirala pokrajinska vlada. 

 

 

 

 



Srbija treba da promeni poslovni pravac 

 

U Srbiji treba promeniti poslovni pravac i da on bude usmeren ka rastu izvoza i investicija i 

Svetska banka (SB) to veoma podržava, izjavio je danas šef Kancelarije SB u Srbiji Lu 

Brefor. 

 

Brefor je na Vivaldi poslovnom forumu na Mokroj gori, kazao da srpski izvoz i investicije 

moraju biti veće od domaće potrošnje i naglasio da radi dostizanja rasta bruto domaćeg 

proizvoda (BDP) od pet do šest odsto godišnje, ne može biti isti, ekonomski model koji je 

postojao pre izbijanja globalne ekonomske krize. 

 

Zvaničnik SB je upozorio da Srbija nema vremena za gubljenje, jer se druge zemlje kreću 

napred mnogo brže. 

 

"Nije dovoljno samo osećati kuda treba da se ide, već je neohodno kretati se brže da ne bi 

Srbija zaostala za drugima," primetio je Brefor. 

 

Brefor nije želeo da komentariše rad Vlade Srbije u predizbornoj godini, ali je ukazao da u 

tim periodima postoje uglavnom dva scenarija - jedan kad vlada ubrzava promene, a drugi 

kad zavlada zastoj. 

 

"Nadam se da će u Srbiji biti prvi scenario koji mi podržavamo. Mislim da ne možemo 

priuštiti još jednu godinu zastoja. Ja ohrabrujem vladu da napreduje", rekao je Brefor. 

Šef kancelarije SB je je rekao da u Srbiji birokratija veoma otežava poslovni život i dodao da 

je pojednostavljivanje i smanjenje procesa administriranja ono gde se očekuje najviše 

pomaka i uspeha. 

 

Brefor je najavio da će SB u junu ponuditi nacrt ekonomskog Memoranduma koji će biti 

završen u septembru ove godine, a trebalo bi da pomogne modelu ekonomskog razvoja 

usmerenog na izvoz i indentifikuje oblasti koje bi mogle biti novi pokretački motor Srbije - 

poljoprivreda, prerađivačka industrija i energetika. 

 

Memoradnum SB bi trebalo da pokaže da li Srbija u navedenim delatnostima ima potencijala 

za dalji razvoj i ukoliko ima, kako bi te mogućnosti mogle da budu maksimalno iskorišćene, 

zaključio je Brefor. 



 

Pitić: Država treba da reguliše svoje obaveze 

 

Predsednik Upravnog odbora banke "Sosijete ženeral" Goran Pitić ocenio je na Mokroj Gori 

da bi država u rešavanju problema nelikvidnostri trebalo da počne od rešavanja svojih 

obaveza. 

 

Pitić je na Menadžerskom forumu primetio kako je država, u rešavanju problem 

nelikvdnosti, međutim, krenula od subvencija, što je, po njemu, poslednja mera. 

 

Pitić je rekao da je država mogla čak i dodatno da se zaduži i da reši problem svojih dugova 

i da, kao je istakao, kaže: "Od danas je 60 dana rok otplate, ali nemoj da se zadužuješ za 

ono što ne možeš da platiš". 

 

"Da je država regulisala svoje obaveze, unela bi bitan element finansijske discipline u 

sistem, umela bi da otvori niz odnosa koji postoje u dužničko-poverilačkom odnosu između 

preduzeća i mogla bi da razgovara sa velikim sistemima sa kojima bi mogla da pronađe 

način da pomogne onima koji zavise od velikih sistema", rekao je Pitić, ministar za 

ekonomske osnose u vladi Srbije početkom 2000-tih. 

 

Pitić je povodom ideja o osnivanju Razvojne banke, kazao u postojećoj situaciji ima ozbiljnih 

izazova, jer takva institucija egzistira na nivou Vojvodine, gde se "barata onim što ne 

postoji i daju fiktivna sredstva koja ne postoje". 

 

"Ukoliko mi ne budemo imali kapitala za takvu vrstu institucije, onda bolje da i ne 

počinjemo posao oko formiranja Razvojne banke", smatra Pitić. 

 

 


